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Iepazīstoties ar Valsts kontroles 2024. gada 6. novembra vēstuli Par 

Latvijas Ostu, tranzīta un loģistikas padomes kompetenci informēju, ka 2024.gada 

21.novembrī notika Latvijas Ostu, tranzīta un loģistikas padomes sēde(turpmāk – 

Padome), kur darba kārtībā tika iekļauts jautājums “3. Par Ostu attīstības fonda 

finansēto aktivitāšu pārskatīšanu”, lai rosinātu diskusiju par nepieciešamajām 

pārmaiņām Ostu attīstības fonda darbībā un finansējuma izlietojumā.  

Minētajā Padomes sēdē tika uzklausīta Valsts kontroles pārstāve par 

uzsākto lietderības revīziju “Ostu attīstības fonda darbības izvērtējums”, kā arī 

uzklausīti Satiksmes ministrijas, Rīgas brīvostas pārvaldes, Ventspils brīvostas 

pārvaldes un Liepājas speciālās ekonomiskās zonas pārvaldes pārstāvju viedokļi.  

Padomes locekļi vienojās uzdot Padomes sekretariātam sagatavot 

priekšlikumus par turpmāko Ostu attīstības fonda darbības virzienu prioritātēm, 

iesniegt Ostu attīstības fonda tāmi 2025.gadam izskatīšanai Padomē līdz šī gada 

10.decembrim, paredzot, ka Ostu attīstības fonda līdzekļi tiek izlietoti, lai 

prioritāri īstenotu uzdevumu par jaunu tirgu apgūšanu, Latvijas ostu 

popularizēšanu un to reklāmu, kā arī būtiski pārskatīt sekretariāta darbības 

nodrošināšanai paredzēto personāla izmaksu apjomu un funkcijas un jānovērš 

jebkādi potenciālie riski dubultā finansējuma saņemšanai un finansējumam jābūt 

samērīgam ar veikto ieguldījumu.  

Saskaņā ar likuma “Par ostām” 11.panta piekto punktu viens no padomes 

uzdevumiem ir apstiprināt ostu attīstības fonda līdzekļu izlietojumu, tomēr ņemot 

vērā, ka Padomei piemīt koordinējoša loma, tad Satiksmes ministrijai kā 

sekretariātam bija jānodrošina šī jautājuma operacionālā virzība un kontrole par 

līdzekļu samērīgu izlietošanu. 

Deklarācijā par Evikas Siliņas vadītā Ministru kabineta iecerēto darbību 

35.punktā esam apņēmušies mazināt birokrātiju un valsts pārvaldi padarīt 

elastīgāku, tādēļ uzskatu, ka sekretariāta funkcijas varētu nodrošināt Satiksmes 

ministrija savu resursu ietvaros, tādējādi atbrīvojot Fonda līdzekļus ostu kopējo 
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projektu realizācijai vai ostu popularizēšanas un reklāmas izdevumiem, kas ir 

īpaši būtiski, lai veicinātu tranzīta un loģistikas pakalpojumu tirgus 

pārorientēšanai.  

Vienlaikus vēršu uzmanību, ka Satiksmes ministrija šobrīd izstrādā 

informatīvo ziņojumu par Ostu reformu, kas cita starpā piedāvā arī pārskatīt Ostu 

likuma regulējumu. Ostu pārvaldības reformas ietvaros ir jāpārskata arī Padomes 

uzdevumi, tai skaitā vērtējama Padomes loma valsts politikas ostu attīstības jomā, 

nosakot, ka Padomei piemīt konsultatīva, nevis lēmumus pieņemoša loma.  

Izskatot grozījumus Ostu likumā vērsīšu Satiksmes ministrijas uzmanību 

uz Valsts kontroles lietderības revīzijas ietvaros konstatēto.  

 

Pielikumā: Satiksmes ministrijas kā Padomes sekretariāta sagatavotās 

atbildes uz Valsts kontroles jautājumiem.  

 

 

Cieņā 

 

Ministru prezidente (paraksts*) Evika Siliņa  

 

 
* Dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu 

 

 

 

 

 

 


